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Hvorfor arbejdet med en plan?

• Ønske om ensartet praksis i kommunerne    
ensartet tolkning af de nuværende regler

• Ønske om konkrete, praktiske værktøjer til brug 
for sagsbehandlerne i kommunerne 

• Ønske om at være med til at påvirke 
udformning af de kommende regler



Baggrunden: Hvorfor nu - og hvorfor 
sjællandske kommuner?

• Ventetiden på mere omfattende og konkrete regler og 
redskaber fra ”centralt hold” har været lang

• Trods lokal viden- og erfa-opsamling fortsat usikkerhed 
og uens praksis i kommunerne

• Eksisterende netværk af sjællandske kommuner udgør 
en god basis for arbejdet – både m.h.t. viden og 
økonomi – men vi vil gerne udbrede ”planen”!



Organisering af arbejdet

• Styregruppe: 
– Miljøchefer fra Odsherred (formand), Frederiksberg, København, 

Roskilde, Greve, Lyngby-Taarbæk og Slagelse Kommune

• Koordineringsgruppe:
– Miljømedarbejdere fra Greve (formand), København, Roskilde, Lyngby-

Taarbæk, Gladsaxe, Odsherred og Køge Kommune + DAKOFA (tidligere 
også Frederiksberg og Slagelse Kommune)

• Rådgiver (”alt det praktiske”):
– Rambøll

• Sjællandsnetværket: 
– Miljømedarbejdere med bygge- og anlægsaffald som arbejdsområde



Indholdet i planen i grove træk

• Hvad skal en anmeldelse indeholde?
• Hvad er en god kortlægning af bygningen?
• Klassificering af byggeaffaldet
• Oversigt over de forskellige/specielle fraktioner, og 

hvad vi skal gøre med dem (fakta-ark)
• Modtageanlæg
• Anvisning af byggeaffaldet
• Lovgivning



Målgrupper

• Primær målgruppe: De kommunale 
miljøsagsbehandlere

• Dernæst: Bygherrer, entreprenører, nedrivere 
m.fl. (”mini-plan”). 



Tidsplan – Hvornår er der noget at  

bruge i praksis?

• Juni 2018 – første udkast til planen er klar

• Efteråret 2018 høring af interessenter

- udvalgte kommuner på Fyn og i Jylland 

- VHGB, DAF, KL, MST, DI m.fl.

- Bygherrer, entreprenører, modtageanlæg m.fl.

• Ultimo 2018 – andet udkast til planen er klar

• Start 2019 – planen er færdig



Vedligehold og opdatering – det videre 
arbejde

• Det er ikke helt klarlagt endnu, men vi forestiller 
os et lukket kommuneforum, som kun 
kommunerne har adgang til, hvor den digitale 
version kommer til at ligge.

• Et åbent forum for entreprenører, nedrivere m.fl. 
hvor mini-planen ligger.

• Måske en app??? Mulighederne er mange…


